
Voorzitter: Van Nieuwenhoven

Tegenwoordig zijn 123 leden, te
weten:

Albayrak, Apostolou, Van Ardenne-
van der Hoeven, Arib, Atsma, Van
Baalen, Balemans, Balkenende,
Barth, Van Beek, Belinfante, Van den
Berg, Biesheuvel, Bijleveld-Schouten,
Blaauw, Van Blerck-Woerdman, De
Boer, Van Bommel, Buijs, Bussema-
ker, Van de Camp, Cherribi, Cornielje,
Crone, Depla, Van Dijke, Dijksma,
Dijkstal, Dijsselbloem, Dittrich, Van
den Doel, Essers, Eurlings, Feenstra,
Geluk, Van Gent, Van Gijzel, Giskes,
Gortzak, De Graaf, De Haan,
Halsema, Harrewijn, Hermann,
Herrebrugh, Hessing, Hindriks, Van
der Hoek, Hoekema, Hofstra, De
Hoop Scheffer, Kalsbeek, Kamp,
Karimi, Klein Molekamp, Van der
Knaap, Koenders, Kortram, Kuijper,
Lambrechts, Leers, Luchtenveld,
Marijnissen, Middel, Van Middel-
koop, Molenaar, Mosterd, Nicolaı̈,
Niederer, Van Nieuwenhoven,
Noorman-den Uyl, Oplaat, Örgü, Van
Oven, Passtoors, Patijn, Poppe,
Rabbae, Ravestein, Rehwinkel,
Reitsma, Van ’t Riet, Rijpstra,
Rosenmöller, Ross-van Dorp,
Rouvoet, Santi, Scheltema-de Nie,
Schimmel, Schoenmakers, Schutte,
Snijder-Hazelhoff, Spoelman, Van der
Staaij, Van der Steenhoven,
Stellingwerf, Stroeken, De Swart,
Swildens-Rozendaal, Timmermans,
Udo, Valk, Ter Veer, Te Veldhuis,
Vendrik, Verbugt, Verburg, Verhagen,
Visser-van Doorn, Van der Vlies, Van
Vliet, O.P.G. Vos, Voûte-Droste, De
Vries, Waalkens, Wagenaar, Weekers,
Weisglas, Wijn, Wilders, De Wit,
Witteveen-Hevinga en Zijlstra,

en de heren Korthals, minister van
Justitie, Hermans, minister van

Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, mevrouw Netelenbos, minister
van Verkeer en Waterstaat, mevrouw
Adelmund, staatssecretaris van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, en mevrouw De Vries, staatsse-
cretaris van Verkeer en Waterstaat.
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De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede, dat zijn ingekomen berichten
van verhindering van de leden:

Dankers, wegens bezigheden elders;

Duijkers, Duivesteijn en Smits,
wegens verblijf buitenslands;

Van der Staaij, wegens verblijf
buitenslands, alleen voor de
avondvergadering;

Oedayraj Singh Varma, wegens
ziekte, tot aan het kerstreces.

Deze berichten worden voor
kennisgeving aangenomen.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van de Wet toezicht
verzekeringsbedrijf 1993
teneinde daarin een opvang-
instrument voor levens-
verzekeraars op te nemen
(26705);

- het wetsvoorstel Vaststelling
van een kader voor de vereen-
voudiging en de vernieuwing van
het militaire pensioenstelsel
(Kaderwet militaire pensioenen)
(26686);

- het wetsvoorstel Wijziging
van de Algemene militaire
pensioenwet (doorvertaling
akkoord nabestaandenpensioen

overheidspersoneel en enige
andere wijzigingen) (26687);

- het wetsvoorstel Wijziging
van de Arbeidsomstandig-
hedenwet 1998 (Technische
verbeteringen en aanpassingen)
(27091);

- het wetsvoorstel Wijziging
van de Kieswet houdende
verschuiving van de Tweede-
Kamerverkiezing in geval deze in
hetzelfde jaar valt als de raads-
of statenverkiezing (27009);

- het wetsvoorstel Goedkeu-
ring van de op 6 juni 1995 te
Boekarest tot stand gekomen
Overeenkomst tussen de
Regeringen van het Koninkrijk
der Nederlanden, het Koninkrijk
België en het Groothertogdom
Luxemburg, enerzijds, en de
Regering van Roemenië, ander-
zijds, betreffende de overname
van onregelmatig binnengeko-
men en verblijvende personen,
met Aanhangsels (Trb. 1995,
155) (26890);

- het wetsvoorstel Wijziging
van de Wet geneeskundige
hulpverlening bij rampen in
verband met de ontkoppeling
van de taken in het kader van de
geneeskundige hulpverlening bij
rampen en zware ongevallen en
de functie van de directeur van
de gemeentelijke gezondheids-
dienst (27072);

- het wetsvoorstel Wijziging
van de Kernenergiewet (revisie,
melding en verantwoordelijk-
heidsverdeling) (26996);

- het wetsvoorstel Wijziging
van enige wetten teneinde de
aanspraak jegens bestuurs-
organen op verstrekkingen,
voorzieningen en uitkeringen
afhankelijk te maken van het in
de gemeentelijke basisadmini-
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stratie persoonsgegevens
opgenomen gegeven omtrent het
adres van een ingezetene
(26943);

- het wetsvoorstel Wijziging
van de Ziekenfondswet en enige
andere wetten in verband met de
instelling van een onafhankelijk
College van toezicht op de
zorgverzekeringen (Instelling
College van toezicht op de
zorgverzekeringen) (27038);

- het wetsvoorstel Wijziging
van de Invoeringswet Wegenver-
keerswet 1994 met betrekking
tot de geldigheidstermijn van
nationale typegoedkeuringen van
twee- en driewielige motorrijtui-
gen (27249);

- het wetsvoorstel Wijziging
van de Wet op het voortgezet
onderwijs onder meer in verband
met leerlingenvervoer en de
stichtings- en opheffingsnormen
van afdelingen en scholen voor
voorbereidend beroepsonderwijs
en wijziging van de Wet tege-
moetkoming studiekosten in
verband met kinderen met leer-
en opvoedingsmoeilijkheden en
moeilijk lerende kinderen
(27014).

Deze wetsvoorstellen worden zonder
beraadslaging en, na goedkeuring
van de onderdelen, zonder stemming
aangenomen.

Aan de orde is de voortzetting van
de behandeling van:

- het wetsvoorstel Vaststelling
van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van
het Ministerie van Onderwijs,
Cultuur en Wetenschappen (VIII)
voor het jaar 2001 (27400-VIII).

(Zie vergadering van 15 november
2000.)

De algemene beraadslaging wordt
hervat.
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Mevrouw Ross-van Dorp (CDA):
Voorzitter! De CDA-fractie kijkt met
een goed gevoel terug op het debat
van de afgelopen dagen. Het is een
debat op hoofdlijnen geweest. Over
die hoofdlijnen zijn zorgen uitgespro-
ken, maar voor de beleidsvisie van
beide bewindspersonen valt heel wat
te zeggen, en er zal nog veel over
worden gedebatteerd. Het gaat om

de werkvloer, om de school die wij
allemaal zo graag in positie willen
brengen. De vraag is hoe je dit zou
kunnen concretiseren. Het was
overigens niet alleen maar een debat
op hoofdlijnen. Ook nadere
concretisering is niet geschuwd. Het
onderwijs verdient investeringen,
zowel op korte als op lange termijn,
zowel op het materiële vlak als op
het immateriële. Deze zaken zijn niet
te scheiden. Soms moet het één
eerder, soms moet het ander in ieder
geval niet worden nagelaten.

De CDA-fractie blijft het wel
jammer vinden dat zij tijdens de
algemeen politieke beschouwingen
geen steun vond voor de motie over
de 500 mln. voor de werk-
drukvermindering in het onderwijs.
Wij vinden dat nog steeds hard
nodig. Wat het meerjarig
investeringsplan betreft zijn wij
verheugd dat de bewindslieden
hebben laten weten dat zij zo snel
mogelijk komen met een financiële
paragraaf. Ik heb zelfs begrepen dat
zij daarmee niet tot het voorjaar
willen wachten en dat zij ons daar al
eerder inzage in willen geven. Klopt
dat? Kunnen de bewindslieden dat
bevestigen?

De kunst van het loslaten kan
vandaag beginnen. Ik heb daartoe
namens mijn fractie het voorstel over
regelarme scholen gedaan. In mijn
eerste inbreng heb ik ze regelvrije
scholen genoemd, maar ik ruil die
term graag in voor een andere.
Datgene wat ik er mee heb bedoeld,
valt ook te vatten onder regelarm. Ik
ga er dadelijk nog verder op in. Wij
zijn blij met de invulling die de
minister en de staatssecretaris aan
dit voorstel zeggen te willen geven.
Ik waardeer de inzet die zij terzake
willen plegen. Het gaat om een fase
van verkenning en inventarisatie,
samen met de scholen. Er is geen
sprake van het onmiddellijk
overboord zetten van allerlei
regelgeving. Het gaat erom dat
samen verkend wordt of er een
commitment kan komen tussen het
departement en zeker ook tussen
degenen die daar werken en de
werkvloer waar het zal moeten
gebeuren. Ik wil daartoe de volgende
motie indienen.

De heer Cornielje (VVD): Ik heb
gisteren in het debat begrepen dat
de minister en de staatssecretaris
toezeggingen hebben gedaan om
wat u heeft voorgesteld nader uit te
werken, waarna wij het hier dan

kunnen bespreken. Ik zou het jammer
vinden als wij vandaag weer 30
moties in gaan dienen die allemaal
dienen ter ondersteuning van het
beleid en dus eigenlijk overbodig
zijn. Dat wil ik u in overweging
geven.

Mevrouw Ross-van Dorp (CDA): Ik
heb daar ook over nagedacht. Het
lijkt mij toch goed dat ik de motie
indien. Ik vind het belangrijk om
wanneer wij zo’n proces met de
werkvloer in willen gaan en de
ambtenaren die daarmee bezig zijn
willen ondersteunen, van de
collega’s te horen of dat inderdaad
door eenieder gesteund wordt. Ik zou
dat zelf zeer op prijs stellen. Ik wil
daarom in ieder geval wel de motie
indienen. Ik wacht de beantwoording
van de bewindspersonen af om te
zien hoe zij op deze tekst reageren.

De heer Cornielje (VVD): Dat staat u
uiteraard vrij, maar het zou jammer
zijn als, terwijl er al een toezegging
ligt om het uit te voeren, u misschien
onvoldoende steun voor uw motie
krijgt, waardoor het project
misschien niet door zal gaan.

Mevrouw Ross-van Dorp (CDA):
Inderdaad, maar ik zal dan ook nooit
een overbodige motie indienen. Daar
kunt u van op aan. Ik wil dus de
volgende motie indienen.

Motie

De Kamer,

gehoord de beraadslaging,

constaterende, dat de beleidsbrief
onder andere insteekt op ’’de
autonome school’’;

overwegende, dat:
- vanuit de sector zelf positief is
gereageerd op het uitgangspunt
’’meer autonomie’’;
- de discussie rondom ’’de kunst van
het loslaten’’ praktische uitwerking-
smogelijkheden biedt;
- het ministerie van OCW in de
beleidsbrief een sterk accent legt op
externe oriëntatie met medewerkers
die goed zijn toegerust voor de
nieuwe rol;

spreekt uit te willen komen tot een
experiment met ’’regelarme’’ scholen
en scholen hierbij te betrekken;

Voorzitter

Tweede Kamer
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